

للنشر الفوري

# تعلن الخليج الدولية للخدمات عن نيتها في إدراج شركة الكوت للتأمين وإعادة التأمين في بورصة قطر

الدوحة، قطر – 9 أكتوبر 2024: شركة الخليج الدولية للخدمات (يشار إليها بكلمة "الشركة" أو "المجموعة"، ورمزها في بورصة قطر: GISS)، وهي واحدة من الشركات الرائدة في خدمات النفط والغاز في المنطقة، تعلن في أعقاب اجتماع مجلس الإدارة المنعقد اليوم، الأربعاء 9 أكتوبر 2024، عن نيتها في إدراج شركتها التابعة والمملوكة لها بالكامل وهي شركة الكوت للتأمين وإعادة التأمين لتأخذ شكل شركة مساهمة عامة قطرية في بورصة قطر، وذلك رهناً باستكمال الشروط والضوابط اللازمة وفقاً لقانون مصرف قطر المركزي والحصول على موافقات الجهات التنظيمية لتحقيق هذا الغرض.

هذا، وسيتم الكشف عن مزيد من التفاصيل ونتائج دراسات العناية الواجبة ذات الصلة وفقاً للوائح والقواعد المعمول بها.

### -انتھی-

# نبذة حول شركة الخليج الدولية للخدمات

تأسست الخليج الدولية للخدمات، وهي شركة مساهمة عامة قطرية مدرجة ببورصة قطر، في 12 فبرابر 2008 وفقاً لأحكام نظامها الأساسي وأحكام قانون الشركات التجارية الصادر بالقانون رقم 5 لسنة 2002 خاصة المادة (68) منه، ثم قامت الشركة بتوفيق أوضاعها وأحكام النظام الأساسي لها وفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية الصادر بالقانون رقم 11 لسنة 2015 وبما يتوافق مع خصوصية تأسيسها.

ومن خلال شركات المجموعة، تعمل الخليج الدولية للخدمات في أربعة قطاعات مختلفة، وهي التأمين وإعادة التأمين والحفر والخدمات ذات الصلة وخدمات النقل بالهليكوبتر وخدمات التموين. وتقدم قطر للطاقة (المعروفة سابقاً باسم قطر للبترول)، المساهم الأكبر، جميع وظائف المكتب الرئيسي للشركة من خلال اتفاقية شاملة للخدمات. وتُدار عمليات الشركات التابعة بصورة مُستقلة من قِبَل مجالس إدارة الشركات المعنية والإدارة العليا لكل منها.

للحصول على المزيد من المعلومات حول هذا البيان الصحفي، يرجى التواصل من خلال عنوان البريد الإلكتروني gis@qatarenergy.qa أو زيارة الموقع الإلكتروني www.gis.com.qa.

### بيان إخلاء المسؤولية

تندرج الشركات التي تمتلك فيها شركة الخليج الدولية للخدمات (ش.م.ع.ق.) استثمارات مباشرة أو غير مباشرة ضمن الشركات ذات الكيانات المُستقلة. في هذا البيان الصحفي، يُشار أحياناً إلى شركة الخليج الدولية للخدمات بكلمة "الشركة" أو "المجموعة" لدواعي الملائمة.

قد يحتوي هذا الإصدار الصحفي على بيانات تطلعية بشأن الأوضاع المالية ونتائج العمليات والأعمال الي تديرها الخليج الدولية للخدمات. وتُعد جميع البيانات، باستثناء بيانات الحقائق التاريخية، بيانات تطلعية تتضمن تقديرات مستقبلية تستند إلى افتراضات وتوقعات في الحاضر، وتنطوي على مخاطر معلومة ومجهولة وشكوك، ما قد يؤدي إلى حدوث اختلاف كبير بين النتائج الفعلية أو الأداء العملي والتشغيلي أو الأحداث التي تؤثر على المجموعة وبين تلك المُعلنة أو التي قد تستنتج من هذه البيانات التطلعية.

ورِتبط تحقق هذه البيانات التطلعية بعدة عوامل، منها: (أ) تذبذب أسعار النفط الخام والغاز الطبيعي (ب) تغير الطلب وظروف الأسواق فيما يتعلق بخدمات المجموعة (ج) فقدان الحصة من السوق والمنافسة داخل القطاع (د) المخاطر البيئية والكوارث الطبيعية (هـ) تغير الظروف التشريعية والمالية والتنظيمية (و) تغير ظروف الأسواق والظروف المالية والاقتصادية (ز) المخاطر السياسية. وبالتالي، فقد تختلف النتائج اختلافاً كبيراً عن تلك المُعلنة أو التي قد تستنتج من البيانات التطلعية الواردة هنا. والبيانات الواردة في هذا البيان الصحفي تهدف إلى استعراض نظرات تطلعية في تاريخ هذا البيان الصحفي.

لا تتحمل شركة الخليج الدولية للخدمات ومديريها وموظفيها ومسؤوليها ومستشاريها والشركات المتعاقدة معها ووكلاتها أي مسؤولية بأي شكل من الأشكال عن أية تكاليف أو خسائر أو أضرار أخرى قد تنشأ عن استخدام أو اعتماد أي جهة على أي بيان تطلبي و/أو مادة أخرى وردت هنا. ولا تعتبر الخليج الدولية للخدمات وشركاتها التابعة وشركاتها الشقيقة مُلزمة بأي حال من الأحوال بتحديث أو نشر تعديلات أدخلت على أي بيان تطلبي أو مادة أخرى وردت هنا ويُعرف أو لا يُعرف أنها قد تغيرت، أو أنها غير دقيقة نتيجة لورود معلومات جديدة أو أحداث مستقبلية، أو أي سبب آخر. كما لا تضمن شركة الخليج الدولية للخدمات دقة البيانات التاريخية الواردة هنا.

ملاحظات عامة

تتبع السنة المحاسبية لشركة الخليج الدولية للخدمات التقويم الميلادي. ولا يتم إدخال أية تعديلات على السنوات الكبيسة. وحيثما ينطبق ذلك، فإن جميع القيم تشير إلى حصة الخليج الدولية للخدمات، ويتم التعيير عنها بالدولار عنها بالدولار القطرية. كما أن كل القيم الأخرى تجبر إلى أقرب عدد صحيح. وتستند القيم المُعبر عنها بالدولار الأمريكي إلى السعر التالي: دولار أمريكي واحد = 6.4. ديال قطري.

#### نعاريف

• Cash Realisation Ratio: نسبة التحقق النقدي، التدفق النقدي من العمليات /صافي الربح > 100 × 100 • Debt to Equity : نسبة الدين إلى حقوق المساهمين (الدين الحالي + الدين طويل الأجل) / حقوق المساهمين : Dividend Yield عائد أرباح الأسهم ابقمايية أرباح الأسهم النقدية / القيمة السوقية عند الإغلاق + 100 تصور المساهمين : Pere (Insurance) : يشير إلى أعمال الطاقة والمصانع والإنشاءات والشؤون المحرية والدفاع المدينة + الإملاك + الاستهلاك ) • PERTON الربح / سهم (صافي الربح / عدد الأسهم العادية المستحقة السداد في نهاية العام ) • Free Cash Flow : للندون المشاليات - إجمالي الإنفاق الرأسهم النقدية الحرء التدفقات النقدية من العمليات - إجمالي الرأسمالي • ROX : حدثت ولم تتم الإشارة اليها في تاريخ بيان المركز المالي ) • Interest Cover : تعلق الفوائد - الطوائل المعاليات المستحقة السداد في نهاية العام : Interest Cover : صافي الدين الحاية + الديون الحالية + الديون الحالية + الديون الحالية الموائد (الربح على مصاريف الفوائد والمستحقة المستحقة عند الإغلاق / صافي الأرباح ) معام المعالية المستحقة المستحقة المسابق المعالية والمستحقة المستحقة المسابق المستحقة المسابق المستحقة المسابق المستحقة المستحقق المساهمين [صافي الربح / حقوق المساهمين [صافي الربح / حقوق المساهمين إصافي الربح / حقوق المساهمين [صافي المسابق ) - 100 . (الماليات الحقوز) عدد الأيام بموجب العقد/ (عدد الأيام المسابق) × 100 . (عام المسابق ) × 100 . (عام الم



### FOR IMMEDIATE RELEASE

# Gulf International Services announces its intention to list Al Koot Insurance and Reinsurance Company on the Qatar Stock Exchange

**Doha, Qatar; 09 October 2024:** Gulf International Services ("GIS" or "the Group"; QE ticker: GISS), one of the leading companies in oil and gas services in the region, announces following the Board of Directors meeting held today - Wednesday 9<sup>th</sup> Oct 2024 - its intention to list its wholly-owned subsidiary, Al Koot Insurance and Reinsurance Company, as a Qatari Public Shareholding Company on the Qatar Stock Exchange, subject to fulfilling the necessary conditions and requirements according to the Qatar Central Bank Law and obtaining regulatory approvals to achieve this purpose.

Further details and results of the related due diligence studies will be disclosed in accordance with the applicable regulations and rules.

-Ends-

### **About GIS**

Gulf International Services, a Qatari public shareholding company listed on the Qatar Stock Exchange, was established on February 12, 2008 in accordance with the provisions of its Articles of Association and Law no. 5 of 2002, promulgating the Commercial Companies Law, especially Article 68 thereof. Subsequently, the Company settled its status and brought its Articles of Association into conformity with the provisions of Law no. 11 of 2015, promulgating the Commercial Companies Law, and in line with the specific nature of its incorporation.

Through the group companies, Gulf International Services Q.P.S.C. operates in four distinct segments insurance and reinsurance, drilling, helicopter transportation and catering services. QatarEnergy (formerly known as Qatar Petroleum), the largest shareholder, provides all of the head office functions for Gulf International Services Q.P.S.C. through a comprehensive service directive. The operations of the subsidiaries remain independently managed by their respective Boards of Directors and senior management teams.

For more information about the earnings announcement, email <a href="mailto:gis@qatarenergy.qa">gis@qatarenergy.qa</a> or visit <a href="mailto:www.gis.com.qa">www.gis.com.qa</a>.

### DISCLAIMER

The companies in which Gulf International Services Q.P.S.C. directly and indirectly owns investments are separate entities. In this press release, "GIS" and "the Group" are sometimes used for convenience in reference to Gulf International Services Q.P.S.C.

This press release may contain forward-looking statements concerning the financial condition, results of operations and businesses of Gulf International Services Q.P.S.C. All statements other than statements of historical fact are deemed to be forward-looking statements, being statements of future expectations that are based on current expectations and assumptions, and involve known and unknown risks and uncertainties that could cause actual results, operations and business performance or events impacting the group to differ materially from those expressed or as may be inferred from these statements.

There are a number of factors that could affect the realization of these forward-looking statements such as: (a) price fluctuations in crude oil and natural gas, (b) changes in demand or market conditions for the Group's services, (c) loss of market share and industry competition, (d) environmental risks and natural disasters, (e) changes in legislative, fiscal and regulatory conditions, (f) changes in economic and financial market conditions and (g) political risks. As such, results could differ substantially from those stated, or as may be inferred from the forward-looking statements contained herein. All forward-looking statements contained in this report are made as of the date of this presentation.

Gulf International Services Q.P.S.C., its Directors, officers, advisors, contractors and agents shall not be liable in any way for any costs, losses or other detrimental effects resulting or arising from the use of or reliance by any party on any forward-looking statement and / or other material contained herein. Gulf International Services Q.P.S.C., its subsidiaries, and associated company are further in no way obliged to update or publish revisions to any forward-looking statement or any other material contained herein which may or may not be known to have changed or to be inaccurate as a result of new information, future events or any reason whatsoever. Gulf International Services Q.P.S.C. does not guarantee the accuracy of the historical statements contained herein.

## **GENERAL NOTES**

Gulf International Services' accounting year follows the calendar year. No adjustment has been made for leap years. Where applicable, all values refer to Gulf International Services' share. Values expressed in QR billions/ millions. All other values have been rounded to the nearest whole number. Values expressed in US \$'s have been translated at the rate of US \$1 = QR3.64.

### **DEFINITIONS**

Cash Realization Ratio: Cash Flow From Operations / Net Profit x 100 • Debt to Equity: (Current Debt + Long-Term Debt) / Equity x 100 • Dividend Yield: Cash Dividend / Market Capitalization x 100 • EBITDA: Earnings Before Interest, Tax, Depreciation and Amortization calculated as [Net Profit + Interest Expense + Depreciation + Amortization] • Energy (Insurance): Refers to the Energy, Plant and Construction, Marine, Fire and Other lines of business • EPS: Earnings per Share [Net Profit / Number of Ordinary Shares outstanding at the year-end] • Free Cash Flow: Cash Flow From Operations - Total CAPEX • IBNR: Incurred But Not Reported (Refers to claims incurred but not yet reported at the statement of financial position date) • Interest Cover: (Earnings before Interest Expense + Tax) / Interest Expense • Net Debt: Current Debt + Long-Term Debt - Cash & Bank Balances • Payout Ratio: Total Cash Dividend / Net Profit x 100 • P/E: Price to Earnings multiple [Closing market capitalization / Net Profit] • ROA: Return On Assets [EBITDA/ Total Assets x 100] • ROCE: Return On Capital Employed [Net Profit before Interest & Tax / (Total Assets - Current Liabilities) x 100] • ROE: Return On Equity [Net Profit / Shareholders' Equity x 100] • Utilization (Rigs): Number of days under contract / (Number of days available - Days under maintenance) x 100